
         Vianočné trhy
Základná škola Sama Cambela vás srdečne 

pozýva
na 3. ročník vianočných trhov,  

ktoré sa budú konať 

14. decembra 2011 od 15.30 do 18.00 h pred MKS

Príďte si pozrieť a možno aj kúpiť výrobky našich žiakov, 
ktorými si dotvoríte  

vianočnú atmosféru u vás doma,  
ochutnať vianočné oblátky,  

posilniť sa vianočnou kapustnicou a voňavým punčom.

DFS DratVÁriK

SLÁVnoStnÝ ProGraM  
K  25. VÝročiU  

ZaLoŽEnia SÚBorU

Pozývame vás na slávnostný program k 25. výročiu  
založenia DFS Dratvárik, 

ktorý sa uskutoční v dňoch 8., 9. a 11. 12.  2011 v MKS 
v Slovenskej Ľupči.

Všetci ste srdečne vítaní!

Vedenie DFS

dvojmesačník pre občiansku
komunikáciu, ročník 13

číslo 10/2011

POZVÁNKY
Klub pri MKS v Slovenskej Ľupči

vás pozýva na nedeľné posedenie pri živej hudbe  
a dobrom vínku

              27. 11. 2011 o 17.00 hodine 

    v spoločenskej miestnosti MKS.
Hosťom podujatia je známy humorista Ján Snopko. 

Ďakujeme pánu Belicovi – KAMEŇ KB, s. r. o. za po-
moc a spoluprácu  pri vykladaní  potravinovej pomoci 
pre občanov.

S dcérou 
gen. Ludvíka 

Svobodu

Naša delegácia s vnučkou  
a pravnukom gen. Ludvíka Svobodu

PoďaKoVaniE
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Obecný úrad informuje

UZNESENiE č. 121
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
schvaľuje 
a. členov návrhovej komisie: 
 Mgr. Lýdia Baranová, ivana Kapustíková, Jozef Polievka
 overovateľov zápisnice:
  Mgr. Radoslav Solárik, igor Kováč
 zapisovateľa: 
 Lívia Gondová
B. program zasadnutia OZ 

UZNESENiE č. 122
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
berie na vedomie 
 kontrolu plnenia uznesení zo zasadnutia OZ, ktoré sa konalo  

13. 9. 2011

UZNESENiE č. 123
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči
schvaľuje
 zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 5/2011

UZNESENiE č. 124
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči
Berie na vedomie:
 Návrh rozpočtu Obce Slovenská Ľupča na rok 2012

UZNESENiE č. 125 
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči    
Berie na vedomie 
 informácie o stave a hospodárení OPL, s. r. o. Slovenská Ľupča 

UZNESENiE č. 126
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
schvaľuje 
 podľa ustanovenia § 9a ods.1 písm. c) zák. č. 138/1991 Zb. o ma-

jetku obcí v platnom znení zverejnenie zámeru predať svoj ma-
jetok priamym predajom najmenej za cenu vo výške všeobecnej 
platnej hodnoty majetku stanovenej podľa osobitného predpisu, 
pozemok zapísaný na LV č. 4471, par. registra E – KN č. 1- 4197 
o výmere 100 m2 vedený ako TTP. Cena za vypracovanie GP 
a znaleckého posudku bude zarátaná ku kúpnej cene pozemku.

UZNESENiE č. 127
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči
súhlasí
 s vydaním záväzného stanoviska k projektovej dokumentácii  stav-

by „Pilotné zariadenie na výskum a vývoj nových derivátov amino-
kyselín“ pre firmu Evonik Fermas, s. r. o. Slovenská Ľupča 

UZNESENiE č. 128
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
schvaľuje 
 Predaj nehnuteľného majetku priamym predajom v súlade s ust. 

§ 9a ods.1 písm. c) zák. č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v plat-
nom znení parc. č. C-KN 868/9 o výmere 36 m2 vedené ako 
TTP a parc. č. C-KN 1851/4 o výmere 65 m2 vedené ako ostatná 
plocha novovytvorené geometrickým plánom č. 38/2011 zo dňa 
21. 6. 2011 overeného na Správe katastra Banská Bystrica pod.  
č. 684/2011 zo dňa 1. 8. 2011 a to odčlenením z pôvodnej parce-
ly E-KN 344/1 o výmere 1266 m2, zapísaný na liste vlastníctva  
č. 4471 v k. ú. Slovenská Ľupča za cenu 660 € + náklady za zna-
lecký posudok 48,97 € Petrovi Hiadlovskému a manželke Oľge, 
Za Ďaňacou 50 Slovenská Ľupča

UZNESENiE č. 129
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
Berie na vedomie 
 Správu nezávislého audítora ku konsolidovanej účtovnej závier-

ke za rok 2010

UZNESENiE č. 130
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
Potvrdzuje 
 uznesenie č. 104/2011 zo dňa 13. 9. 2011, ktorého výkon pozasta-

vil starosta Obce Slovenská Ľupča 

UZNESENiE č. 131
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
Berie na vedomie 
 informáciu o mimosúdnom riešení sporu predaja nehnuteľnosti 

– rodinný dom na Ul. 1. Mája 6 Slovenská Ľupča

UZNESENiE č. 132
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči 
schvaľuje 
 inventarizačné komisie pre inventúru majetku Obce Slovenská 

Ľupča za rok 2011

UZNESENiE č. 133
obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči   
berie na vedomie 
 Prehľad aktivít starostu obce za obdobie september – október 

2011

V Slovenskej Ľupči 25. 10. 2011
ing. Miroslav Macák

starosta obce

Upozorňujeme občanov na zákaz pálenia lístia a iného biologického odpadu zo záhrad. Vzhľadom na dlhodobé suché obdobie je 
zakázané používanie otvoreného ohňa na cintoríne aj akékoľvek zakladanie ohňa v prírode! 
Oznamujeme občanom, že na obecnom úrade majú možnosť zakúpiť si plastové nádoby na PDO na kolieskach v cene 25 €/ks
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N o v e m b e r
23. 11. adventné vence/keramika – p. Jánošová, p. Jánoš
30. 11.  výroba sviečok/keramika – p. Krížová, p. Jánoš
D e c e m b e r
7. 12.  email – šperky/keramika – p. Baláž, p. Jánoš
14. 12.  maľba na sklo, sklenený šperk/keramika – p. Krížová, p. Jánoš
J a n u á r
2.1. – 4. 1. sympózium email

Program Domu remesiel

ZÁKLADNÁ ŠKOLA SAMA CAMBELA

S týmto hrdým titulom sa vracali naši 
žiaci spolu s pani učiteľkou Alenou 
Luptákovou z Majstrovstiev českej re-
publiky v brannom viacboji mládeže – 
Memoriálu Bernarda Nechvíly, ktoré sa 
uskutočnili v dňoch 30. 9.–1. 10. 2011 v 
rekreačnom stredisku Prudká.

 

Víťazné družstvo v zložení:  
Martina Randová, Martin Korbel, 

Martin Prandl

SME MaJStri čESKEJ rEBUBLiKy

naši VÝtVarníci

Vo štvrtok 6. októbra sa na Štadióne SNP na Štiavničkách uskutoč-
nil už 51. ročník Horehronských hier detí a mládeže v atletike. Svoje 
sily si zmeralo 14 našich žiakov so žiakmi z Banskobystrického a 
Breznianskeho okresu a mladými športovcami z družobného mesta 
Banskej Bystrice – maďarského Šalgotarjánu.

 

V príjemnom a krásnom lesnatom údolí 
rieky Svratky strávili naši žiaci dva dni, 
počas ktorých si zmerali sily so svojimi 
súpermi v streľbe na pevné a sklopné 
terče, hode granátom na cieľ a vzdia-
lenosť, v určovaní lomeného azimutu, 
v zdravotnej príprave, v behu terénom 
a nenašli svojho premožiteľa. Martin 
Prandl sa zároveň stal aj víťazom v ka-
tegórii B. 
Ďakujeme im za vzornú reprezentáciu 
našej školy, obce, Slovenska.  

Naši žiaci aj tu dosi-
ahli pekné úspechy. 
Na stupeň víťazov 
sa postavila Mi-
chaela Štefanovie, 
ktorá v hode kri-
ketovou loptičkou 
získala 3. miesto. 
Ema Laštiaková skončila v behu na 300 m na 4. mieste a v skoku 
do diaľky na 6. mieste. 6. miesto si vybojovala aj Natália Šarová v 
behu na 300 m. Peter Lakomčík v behu na 1000 m a Viliam Valent 
v skoku do diaľky obsadili 8. miesto.

horEhronSKé hry

Súkromná stredná umelecká škola vo Zvolene každoročne organi-
zuje súťaž vo výtvarnej výchove Panel story, na ktorej sa pravidelne 
pod vedením pána učiteľa Marcela Hlaváča zúčastňujú aj žiaci našej 
školy. Nebolo to inak ani tento školský rok. Dominika Machalová si 
domov odniesla 3. miesto.
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Vážený pán, podpísaný ako Bc. Ján Rizoň, Kozelník.
Vďaka Vášmu listu sme sa dozvedeli o Slovenskej Ľupči a akciách v nej veľmi zaujímavé veci. Teší nás, že ste síce 

občan inej obce, ale pozorne si všímate dianie v Ľupči a niektoré Vaše poznatky nás budú  inšpirovať v ďalšej práci. Chceli sme sa s Vami o Vašich 
postrehoch osobne porozprávať, ale bohužiaľ v obci Kozelník nám na Vás nevedeli dať kontakt, pretože občan s takýmto menom u nich nežil, ani 
v súčasosti nežije. Nájdite si teda čas a zastavte sa u nás – v redakcii Ľupčianskych zvestí – 2. poschodie na obecnom úrade. Porozprávame sa ako 
je to s tými osobami ,,mimo obec”, čo podľa Vašich  informácií všetko organizujú. Teší nás obdiv ,,výstavy starých vecí“, je to naozaj vzácna zbierka 
predmetov spojených s remeselnou tradíciou Ľupče. Je škoda, že ste informácie čerpali tam, kde ste čerpali, ale Vy už asi viete prečo.

ing. Elena Debnárová, šéfredaktorka ĽZ

Už tretí rok sa žiaci našej školy zapojili do česko-slovenského projek-
tu pod názvom Záložka do knihy spojuje školy.
Cieľom projektu je nadviazanie kontaktov medzi českými alebos slo-
venskými základnými školami a podpora čítania 
prostredníctvom výmeny záložiek do kníh, kto-
ré žiaci vyrobia ľubovoľnou technikou. Výmenu 
záložiek môžu školy využiť k nadviazaniu spolu-
práce, kontaktov alebo poznávaniu života žiakov  
v českej republike alebo Slovenskej republike.
V septembri po prihlásení sa do projektu sa ten-
to rok stala našou partnerskou školou Základná 
škola Rozkvet Považská Bystrica. Žiaci vyrábali 
záložky v škole po skupinách alebo doma indi-
viduálne. Piataci a šiestaci robili záložky na hodinách výtvarnej vý-

chovy. Vyrobené záložky sme v októbri poslali žiakom partnerskej 
školy. 
Ako vyrábali niektorí žiaci záložky:  

ZÁLoŽKa Do Knihy SPoJUJE šKoLy

Lesk šperkov je matný oproti tejto chvíli. Chvíli, v ktorej si pripomíname  
55. výročie Vášho sobáša. Lesk šperkov len na krátku chvíľu upúta oko člove-
ka a potom zovšednie. Ale lesk Vašich strieborných vlasov, Vašej lásky nemôže 
zovšednieť ani Vám, ani nikomu z Vašich blízkych, ktorí sú tu dnes s Vami, aby 
Vám naozaj z celého srdca úprimne zablahoželali k výročiu. 
Všetci Vám do ďalšieho spoločného života prajeme veľa zdravia, požehnania  
a lásky.

Synovia  Vladimír a Jozef s manželkami, dcéra Vierka s priateľom,
vnúčatá Michal, Matej, Zuzka a Lenka Stankovci

HĽADÁM podnájom v Slovenskej Ľupči. Kontakt: 0915 319 251

aUtoÚVEr do 24hodín
Nám. SNP 17, Slovenská Ľupča, Kontakt: 0905 256 224
Mail: taurocars@gmail.com

inZErcia

V MESiACi OKTóBER SA VýZNAMNýCH ŽiVOTNýCH 
JUBiLEí DOŽiLi:

Mária Pappová, Anna Petríková, Milan Sečkár, František Šol-
tés,  Ján Majerčík,  Mária Uramová, Margita Dávidová

V MESiaci oKtóBEr nÁS oPUStiLi:
Margita Kapustíková 
vo veku nedožitých 69 rokov

Bernard hlaváč
vo veku 77 rokov

K VÝročiU SoBÁša

Čo utíši tú bolesť v srdci, čo zaženie ten 
veľký žiaľ, keď odišiel nám človek, ktorý 
nás mal rád. 
Zostal nám prázdny dom i dvor, lebo ty nám 
chýbaš v ňom.

Ďakujeme všetkým príbuzným a zná-
mym, ktorí dňa 1. 10. 2011 prišli odprevadiť na poslednej 
ceste nášho drahého manžela, otca, starkého a príbuzného  
JUraJa SEnKa. 
Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti a kvetinové dary. 
Poďakovanie patrí aj pánu farárovi Mgr. Jánovi  Jakušovi  
a Evanjelickému spevokolu za dôstojnú rozlúčku.

 Smútiaca rodina

Emil Bartoš
vo veku 73 rokov
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SPoMiEnKa na BErnarDa  hLaVÁča

V piatok 21. 10. 2011 sme sa naposledy rozlúčili s futbalistom, trénerom i funk-
cionárom pánom Bernardom Hlaváčom. Dovoľte mi malú spomienku na tohto 
nestora ľupčianskeho futbalu.
Futbalu sa venoval celý život. Už ako žiačik, člen slávnej benjaminky na pre-
lome štyridsiatych a päťdesiatych rokov minulého storočia vynikal a svojou 

kvalitnou výkonnosťou sa prepracoval už v roku 
1953 do mužstva dospelých. Futbal bol jeho lás-
kou a aj jeho výkonnosť bola vysoká, tak sa po 
skončení základnej vojenskej služby ocitol v kádri 
druholigovej červenej hviezdy Banská Bystrica. 
Len ťažké zranenie v zápase v Košiciach ho za-
brzdilo vo výkonnosti a preto sa v roku 1960 vrá-
til do Slovenskej Ľupče. Samozrejme, jeho snaha 
po odovzdávaní skúseností sa prejavila už v roku 
1957, keď začal trénovať ľupčianskych žiakov. No 
trénerské vlohy prejavil už skôr, keď ešte veľmi 
mladý sa snažil trénovať spoluhráča a nádejného 
brankára Dana Gilányho. Jednoducho, bolo to v 
ňom. Trénovanie povýšil na piedestál a v Ľupči 
sme nemali viac takého obetavého trénera. Mno-
ho generácií ľupčianskych futbalistov vychoval 
práve  PÁN TRÉNER  Bernard Hlaváč. A najviac 
ho zaujímala kategória žiakov. Absolvoval školenia 
trénerov a ako prvý tréner z Ľupče získal trénerskú 

kvalifikáciu ii. triedy. Zavádzal pokrokové metódy do trénin-
gového procesu a tréningy s malou gumenou loptou boli v 
tom čase neskutočne zaujímavé. Samozrejme, trénoval žia-

kov a hral futbal. Bol členom najúspešnejšej futbalovej jedenástky, ktorá v roku 
1961 postúpila do Stredoslovenskej divízie. V zápase vo Važci, po inzultácii, 
utrpel vážne zranenie  kolena a zdalo sa, že jeho futbalová kariéra sa skončila. 
Vďaka pevnej vôli sa vyliečil a už o niekoľko mesiacov opäť tešil ľupčianskych 
fanúšikov svojím futbalovým umením. Aktívnu hráčsku kariéru zakončil ako 
42 ročný a potom sa venoval naplno trénovaniu. Zapojil sa do funkcionárskej 
futbalovej činnosti a aj vo funkcii člena výboru i tajomníka futbalového oddielu 
strávil mnoho sezón.                                            
Za všetkých jeho odchovancov, spoluhráčov a funkcionárov Ľudovít Horčin. 

FUTBAL  V. LIGA SKUPINA C:

 1.Žarnovica 13 8 2 3 40:15 26
 2. Hrochoť 13 7 5 1 26:12 26
 3.Priechod 13 7 4 2 29:13 25
4.Medzibrod 13 7 1 5 24:14 22
5.Sásová 13 7 1 5 27:24 22
6.Detva 13 6 2 5 21:18 20
7.Pliešovce 13 6 2 5 26:25 20
8.Sl. up a 13 7 1 5 22:18 19
9.Šalková 13 5 4 4 24:24 19
10.Krupina 13 5 1 7 18:21 16
11.Repište 13 4 2 7 16:26 14
12.Selce 13 4 0 9 13:26 12
13.Hodruša 13 2 4 7 16:37 10
14.Lutila 13 0 3 10 11:40  3 

(pozn. Slovenskej Ľupči boli odrátané 3 body za inzultáciu rozhodcu v Detve) 
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K PEtícii
Petícia „Za uchovanie zelenej plochy v obci.“
 
V auguste prebehla petícia proti predaju obecného pozemku súkromnej fir-
me a za uchovanie zelenej plochy v obci. Petícia bola odovzdaná na obec-
nom úrade viac ako dva týždne pred septembrovým zasadnutím obecného 
zastupiteľstva (OZ), aby poslanci mali čas sa o nej informovať. V petícii sa 
značná časť obce vyjadrila, čo potrebuje a čo nie. Boli tu mnohé petície obča-
nov, ktoré niektorí poslanci arogantne odignorovali. Preto sme sa rozhodli, 
že túto petíciu nenecháme upadnúť len tak do zabudnutia. 
O jej okolnostiach vás chceme podrobnejšie informovať. Závery si urobte 
sami.
Ale po poriadku:
Po odovzdaní petičných hárkov, ich prekontrolovaní komisiou, prebehlo 
obecné zastupiteľstvo 13. 9. 2011. Nie každý má možnosť sa dostať k zá-
pisnici zo zasadnutí obecného zastupiteľstva (ďalej OZ), preto pre lepšiu 
informovanosť teraz uvádzame aj prepis oficiálneho zápisu z  prejednávania 
petície:
ing. Klement – zástupca petície – v tejto časti obce chýba voľne prístupná 
plocha s väčším detským ihriskom, miestom pre oddych a šport s vhodnou 
zeleňou. Jedná sa o posledné pozemky vo vlastníctve obce v tejto lokalite. 
Vždy tam bolo zriadené detské ihrisko. K petícii sa vyjadrilo 861 občanov, 
ktorí požadujú pozastavenie predaja pozemkov za účelom vybudovania po-
lyfunkčného objektu.
Stanko – konateľ firmy Pepas (budúci majiteľ pozemkov) – rokoval som 
so zástupcami COOP Jednoty a hľadali sme najvhodnejšiu lokalitu pre vý-
stavbu obchodu. Výstavba polyfunkčného objektu je v súlade s UPN Obce 
Slovenská Ľupča. Sídlisko, kde by mal byť postavený polyfunkčný objekt 

potrebuje občiansku vybavenosť. Petičný výbor zavádzal občanov a neprav-
divo informoval. Na športové aktivity môžu občania využívať areál ZŠ Sama 
Cambela, MC vybudovalo nové detské ihrisko, ktoré spĺňa normy.

Diskusia poslancov k petícii:
Polievka – zástupca starostu – s petičným výborom som sa stretol, poslanci 
sú tu preto, aby odsúhlasili také projekty, ktoré by boli pre obec prínosom 
a obec sa rozvíjala. Pozastavil som sa nad tým, prečo je petičný výbor zlože-
ný z obyvateľov rodinných domov a nie z bytových domov.
Kapustíková – predseda komisie Výstavby a územného rozvoja – na stavebnej 
komisii bol prerokovaný zámer výstavby polyfunkčného objektu, musí byť 
v súlade s UPN Obce Slovenská Ľupča a zachované detské ihrisko.
Debnáriková - predseda komisie Kultúry a mládeže - občania neboli dosta-
točne informovaní, až o mesiac, keď firma Pepas s.r.o. podala žiadosť o od-
kúpenie pozemkov, občania začali reagovať.
Mgr. art. Solárik – predseda Finančnej komisie (v posledných voľbách kan-
didát na starostu) – V tejto časti obce chýba predajňa potravín
ing. Lakomčík - poslanec (bývalý starosta) – UPN Obce Slovenská Ľupča 
ráta s občianskou vybavenosťou v tejto lokalite. Parcela, na ktorom bolo zria- 
dené detské ihrisko bola neudržiavaná, nikto sa o ňu nestaral. Petícia je úče-
lová, zavádzajúca a proti rozvoju obce.
MVDr. Bruchánik – predseda komisie Podnikania a cestovného ruchu – čo 
sa stane so súčasnou predajňou COOP Jednoty. Bude zrušená? Chýba mi tu 
zástupca COOP Jednoty.
Stanko – neviem či bude zrušený obchod na Dolnej ulici.
Starosta – ing. Macák – petíciu podpísalo 861 občanov, čo je 31 % právoplat-
ných voličov. V UPN Obce je navrhnutý polyfunkčný objekt na vedľajších 
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parcelách. V tejto lokalite sme mali niekoľko obchodov s potravinami a vždy 
sa zrušili pre slabú kúpyschopnosť obyvateľov.
ing. Klement – zástupca petície – k petícii sa vyjadrilo 861 občanov, sídlisko 
sa začína zahusťovať. Kde budú chodiť nakupovať občania ulice Za Ďaňa-
cou, Športovej a Dolnej, keď im zrušia obchod?
ing. Vajda – zástupca petície – už dlhé roky slúžilo detské ihrisko deťom, 
bolo tam priestranstvo pre lavičky, teraz sú tam 2 lavičky, preliezky, ktoré sa 
opravili pred 7 rokmi a teraz sa o ne nemá kto starať. Na voľnom priestran-
stve sa hrával volejbal, teraz je celé zničené. Detské ihrisko využívali deti 
z celej obce. Nezáujem občanov chodiť na verejné schôdze je spôsobený 
vašimi rozhodnutiami. Prečo sa majú robiť petície, keď aj tak je to zbytočné? 
čo sa stane s objektom, keď predajňa COOP Jednoty bude nezisková a vzdá 
sa priestorov? Bude tam ďalšia krčma?
Bakaljar – novozvolený poslanec, teraz predseda komisie Školstva a športu –  
bol som majiteľom potravín v tejto lokalite, potom tam bolo ďalších 5 maji-
teľov a všetci skončili, lebo tržby boli slabé. Petíciu podporilo 861 občanov, 
čo je 31 % právoplatných voličov a to je veľa.
Na tomto zasadnutí sa zdôvodňovala výstavba polyfunkčného domu potre-
bou občanov a požiadavkou COOP – Jednoty. OZ vzalo na vedomie prejed-
nanú petíciu. To bolo všetko, čo pre Ľupčanov niektorí poslanci v tejto veci 
urobili.
Po diskusii nasledovalo prejednanie odpredaja pozemkov. Nakoniec šestica 
poslancov podporila súkromný zámer a schválila odpredaj pozemkov. Vy-
jadrenie vyše osemsto ľudí, podpísaných pod petíciou, nezobrali do úvahy. 
Dodnes nechápeme, prečo tak urobili. Prečo neboli ochotní sa pozastaviť 
v tomto vážnom rozhodovaní, prediskutovať, hľadať prijateľné riešenie? Pre-
čo hájili záujmy súkromnej firmy a nie občanov, ktorí ich volili, dali im dôve-
ru a ktorých potreby sa zaviazali ochraňovať? čo z toho majú? Nebudú sa 
hanbiť pozrieť tým oklamaným susedom do očí? Koľko obecného majetku 
bolo už takýmto spôsobom rozpredané za lacný peniaz? 
Je ešte veľa iných otázok, ale naspäť k faktom.
Niektorí z poslancov – Bakaljar, Baranová, Kováč a starosta ing. Macák sa 
postavili za občanov. Starosta využil svoje zákonné právo a bol prvým staros-
tom po dvadsiatich rokoch, čo nepodpísal poslancami schválené uznesenie, 
čím pozastavil jeho výkon – teda predaj pozemkov. Aby bol predaj platný, 
muselo sa o ňom hlasovať ešte raz. K tomu došlo na zasadnutí OZ 25. ok-
tóbra 2011. 
My sme medzitým zisťovali, čo sa dá v danej situácii robiť. Overovali sme 
aj informácie okolo COOP Jednoty, ktoré uviedol pán konateľ Stanko (bliž-
šie sa k nim vyjadríme nižšie) a aj na ich základe sme písomne požiadali 
OZ, aby sa toto uznesenie opätovne prerokovalo na zhromaždení obyvateľov 
obce. Tak by bolo umožnené osobne sa vyjadriť občanom, ktorí by tam prišli. 
či už kladne alebo záporne. Nestalo sa – niektorí poslanci nechceli o tejto 
možnosti ani hovoriť.
Poslanci neumožnili zástupcom petičného výboru vyjadriť svoj názor. Prie-
beh OZ opäť potvrdil arogantnosť jednania niektorých poslancov. 
Pre úplnosť uvádzame aspoň časť zápisnice z prejednávania odpredaja:
Kapustíková – ja svoje rozhodnutie nezmením z princípu.
ing. Lakomčík – starosta jednal neseriózne, tento bod mal byť zaradený 
v programe, preto navrhujem, aby starosta dal hlasovať. 
starosta – jednal som seriózne podľa zákona, tento bod mohol byť zaradený 
na akýkoľvek podnet.
Kováč – má firma Pepas s.r.o. potvrdenie od COOP Jednoty, že bude stavať 
objekt pre nich?
Stanko – áno máme plnú moc pri zastupovaní, ktorú sme predložili. 
Starosta – dnes som prostredníctvom e-mailu komunikoval s ing. Šebjanovou. 
Na e-mail odpovedal ing. Koľ v znení: Zámer o možnom umiestnení našej 
predajne v polyfunkčnom dome v Slovenskej Ľupči s firmou PEPAS, s. r. o.  
Slovenská Ľupča bol prerokovaný len v rovine ponuky zo strany firmy a ne-
boli uzavreté žiadne dohody  ani zmluvy a firma nám nepredložila do dneš-

ného dňa žiadny písomný dokument o svojom zámere. Pokiaľ sa týka našej 
predajne na Dolnej ulici nemienime ju zrušiť a bude fungovať aj naďalej. 
Samozrejme, že by sme mali záujem o rozšírenie našej obchodnej siete vo 
vašej obci, čo by ale malo byť v záujme všetkých občanov, aj čo sa týka výbe-
ru vhodnej lokality z iných pohľadov.
Stanko – ja mám od ing. Šebianovej iné stanovisko, ako sa starosta k veci 
postavil divným spôsobom. O zámere bude COOP Jednota s.r.o. rokovať na 
zasadnutí Dozornej rady dňa 11. 11. 2011. 
Starosta – dnes som ing. Šebianovú počul prvý raz.
Stanko – dnes som hovoril s ing. Koľom, asi mi zabudol povedať, že ti dnes 
poslal e mail.
ing. Lakomčík – dávam návrh na opätovné hlasovanie a ukončenie diskusie. 
Nás to nezaujíma či tam bude COOP Jednota, alebo čo. Teraz predávame 
pozemok firme Pepas s.r.o.
Starosta – dáme slovo zástupcom petície? Pýtam sa poslancov. 
ing. Lakomčík – o mojom návrhu musíš dať hlasovať, ak nie, strácaš vedenie 
schôdze.
Starosta – nepoznáš zákon, po každom slove nemusím dať hlasovať. 
Bakaljar – príliš pretláčame záujmy nejakej firmy. Celý proces okolo schvaľo-
vania sa mi nepáči. Prečo predávame posledný ucelený pozemok firme, kto-
rá nevie, čo tam bude a kto tam bude v budúcnosti. K predaju by sme sa 
mali stavať obozretnejšie. Petícia občanov si zaslúži, aby sme dôsledne zvá-
žili tento predaj. Dávam na zváženie, aby sa tento bod presunul na verejné 
prejednanie. Ja som za zvolanie verejnej schôdze, aby sa mohli vyjadriť aj 
občania.
V tejto chvíli sa musím vyjadriť proti takémuto predaju.
MVDr. Bruchánik – čo bude v priestoroch, keď tam nebude COOP Jednota? 
Teraz som zneistený, keď počúvame, že konateľ firmy Jozef Stanko tvrdí, že 
má plnú moc. My ako poslanci by sme mali vedieť, keď predáme pozemok, 
čo tam bude. Nejde len tak pozemok „odpinkať“. Je to vážna vec, doposiaľ 
som bral, že Jozef Stanko má plnú moc.
ing. Lakomčík – predávame pozemok, na ktorom bude postavený polyfunkč-
ný objekt. Môže tam byť COOP Jednota ale aj nemusí. Hlasujeme o odpre-
daji pozemku firme Pepas, s. r. o. 
Starosta – uvedomte si, že predávame pozemok na polyfunkčný objekt, čo 
tam bude, ak prevádzkovateľom nebude COOP Jednota? Predchádzajúci 
poslanci OZ odsúhlasili na Cambelovej ulici prevádzku, s ktorou sú stále 
problémy.
Kováč – poslanci povolia zriadiť prevádzku, ale keď prevádzka slúži aj na 
niečo iné, my ako poslanci to už nemôžeme ovplyvniť. 
Po ukončení diskusie pristúpili poslanci k hlasovaniu. Trojpätinovou väčši-
nou (podmienka zo zákona), hlasmi Jozefa Polievku, Mgr. art. Radoslava 
Solárika, ing. Petra Lakomčíka, Emílie Debnárikovej, ivany Kapustíkovej, 
MVDr. Milana Bruchánika, Obecné zastupiteľstvo v Slovenskej Ľupči potvr-
dilo predaj pozemkov pre firmu Pepas.
Niekoľko postrehov:
1. Za odpredaj pozemku hlasovali poslanci, ktorí v dotknutej lokalite ani ne-
bývajú. Aj keď niektorí sa tu ukázali len pred voľbami, pasovali sa za znalcov 
našich potrieb. 
Poslanci nemajú právnu zodpovednosť za svoje rozhodnutia. Starosta je zod-
povedný za každý svoj podpis.
Na septembrovom zasadnutí bol pri rozhodovaní jedným z najdôležitejších 
argumentov firmy Pepas a niektorých poslancov požiadavka COOP Jednoty. 
Na októbrovom, po odhalení nepravdivých tvrdení pána Stanka ohľadom 
COOP Jednoty, už pre niektorých poslancov nebola táto skutočnosť pri roz-
hodovaní o predaji dôležitá.
Dôležité bolo len rýchlo pozemok predať. Prečo asi? Dokedy takéto jed-
nanie budeme tolerovať poslancom, ktorí nepočúvajú občanov, nezastupujú 
záujmy obce?
Vyjadrenie konateľa Stanka v Ľupčianskych zvestiach 7–8/2011, str. 6: 
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„Naša spoločnosť bola oslovená družstvom COOP Jednota s investičným 
zámerom realizácie predajne. Prijali sme ponuku vo vykonaní inžinierskej 
činnosti a na obec bol predložený investičný zámer na výstavbu pôvodne 
veľkopriestorovej predajne potravín.“
 
Vyjadrenie od COOP Jednota Krupina, s.d.: 

Kto tu koho chcel zavádzať? Prečo?
Zástupcovia firmy prevádzkujúcej sieť obchodov s potravinami nám uviedli, 
že v prípade záujmu o lokalitu je firma ochotná zaplatiť aj 2–3 aj viac ná-
sobok trhovej hodnoty. Prečo to stavebná komisia nezistila, ale doporučila 
predaj za minimálnu cenu, keď tu bol dokonca vopred známy záujemca –  
firma Pepas? 
Koľko pozornosti venovali tomuto dôležitému rozhodovaniu poslanci? Ne-
potrebuje obec peniaze na svoju činnosť (škola, škôlka, dôchodcovia, opra-
vy, ďalší rozvoj...)?
Vážení poslanci, viete, čo ste schválili na odpredaj? Boli ste sa tam aspoň 
pozrieť? či si to len pamätáte z dôb minulých?
Všimli ste si, že na danom pozemku je stĺp obecného rozhlasu, prechádzajú 
ním inžinierske siete? Kto zaplatí prekládky? Prečo tieto ťarchy nie sú na lis-
te vlastníctva? čím sa vlastne komisia zaoberala pred vydaním tak vážneho 
doporučenia? 

Prečo si to nevšimli poslanci? Alebo si to všimnúť nechceli?
Všimli ste si páni poslanci a vážená stavebná komisia, že na hranici odpre-
dávaného pozemku je umiestnená preliezačka? Robíte vraj pre občanov, 
ale čo? Prečo na jednej strane deklarujete, že tu chcete zachovať ihriská  
a vzápätí odpredáte pozemok s časťou preliezačky? Skontroloval to niekto  
z „odbornej komisie“?
Nevyzerá to skôr ako rozpredaj a nie rozvoj obce, pričom sa odvolávate na 
nejaké dokumenty – UPN schválený v roku 1984? Nie je už náhodou o 27 
rokov viacej? 
Je obvyklé zisťovať súčasné potreby ľudí z 27 ročných dokumentov? Načo je 
taká komisia? Načo sú takí poslanci?
Prečo poslanci predávajú obecné pozemky tak, že ich umožnia nevhodne 
rozdeliť, časť predajú a obci zostane nepredajný alebo nevýhodne predajný 
zvyšok?
Prečo to nerobia tak, aby boli predaje pre obec výhodné? Koho záujmy za-
stupujú?
Prečo takéto predaje odporúča stavebná komisia? Pre koho vlastne pracuje?

Po odpredaji pozemku 
zostane obci zostatok 
z parcely 221/1 o vý-
mere 206 m2, ktorý 
bude medzi dvoma sú-
kromnými parcelami 
bez prístupu z ulice. 
Keď už sa má parce-

la 221/1 vôbec predávať, tak prečo nie celá? Na aký účel bude slúžiť obci 
nevýhodne ležiaci švík pozemku uprostred súkromných pozemkov? Prečo 
stavebná komisia odporučila takýto nevýhodný predaj pre obec? 
Obec mohla získať o 7200 € viac!!! Alebo nepotrebuje peniaze? Nie je už 
tých podivných vecí veľa? 
Možno ďalšie otázky napadnú aj vás, Ľupčania. S nimi sa, prosíme, obráťte 
priamo na poslancov. Denne ich stretávate. Sú tu pre vás. 

ing. Ján Vajda
zástupca petičného výboru

Je až zarážajúce k akým úvahám, tvrdeniam a myšlienkovým postu-
pom sa dokážu niektorí občania uchýliť, keď niečo nevyjde podľa 
ich predstáv. V ostatnej dobe sme boli svedkami nepríjemných 
situácií, ktoré  skupina občanov združená pod názvom „petičný 
výbor“, predvádzala na dvoch ostatných zasadnutiach obecného 
zastupiteľstva. Za zmienku stojí povšimnutie, kto vlastne títo sa-
mozvaní zástupcovia širokej verejnosti sú! Občania ulice Za No-
žiarňou, všetci obyvatelia rodinných domov nachádzajúcich sa 
oproti predmetnému pozemku, teda ani jeden občan z približne 
osemnástich bytových domov nachádzajúcich sa na spomínanom 
sídlisku! My sami poslanci počas inej podpisovej akcie „proti roz-
šíreniu ochranného pásma kultúrnych pamiatok v obci“, sme boli 
svedkami výpovedí občanov pri zisťovaní o akú  petíciu sa jedná, 
že „petičný výbor za zachovanie detského ihriska“ občanov hrubo 
zavádzal a klamal!!! interpretácia, že obec chce predať pozemok 
detského ihriska pod stavbu obchodného kolosu s 250 parkovací-
mi miestami na streche, je klamstvo najhrubšieho zrna a podvod, 
akého sa spomínaný petičný výbor na občanoch v našej obci do-
pustil!

Realita je však úplne iná. Obec vôbec nemala v úmysle predávať 
pozemok detského ihriska ale susedný pozemok plynule nadväzujú-
ci na súvislú výstavbu bytových domov firmy Pepas, v minulosti už 
dávno plánovaný pod stavbu občianskej vybavenosti. Detské ihrisko, 
ak ho tak vôbec môžeme nazvať, skôr by mu pasovalo – priestor pre 
vončenie sídliskových psov, vôbec nebude dotknuté! Nielen niektorí 
poslanci, ale väčšina rozumne zmýšľajúcich občanov už dávno tvrdí, 
že na spomínanom, tak husto obývanom sídlisku nie je takmer žiad-
na občianska vybavenosť a práve pripravovaná investícia v podobe 
vybudovania polyfunkčného objektu v spolupráci s potravinovým 
reťazcom je pre danú lokalitu potrebná ako soľ. Nežijú tam len ľu-
dia, ktorí sú každý deň v Banskej Bystrici a nakupujú si tam, ale žijú 
tam aj starší spoluobčania a drvivá väčšina občanov sídliska vôbec, 
ktorá kvalitné Potraviny v blízkosti svojho domu jednoznačne uvíta. 
Keby sme mali všetci taký doslova sebecký názor, že pred svojím do-
mom nechceme mať nič len trávnik, tak by sme v obci nemohli mať 
nič. Ako k tomu prídu občania bývajúci v blízkosti pohostinstiev, 
zastávok autobusov, obchodov, jednoducho rušných inštitúcií, ktoré 
slúžia nám všetkým? Toto je tolerancia? 

PrE oBčanoV aLEBo Proti?
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DRATVÁRiK
Vážený bývalý člen, členka DFS Dratvárik!
Päť rokov prešlo a tohto roku si pripomíname 25. výročie vzniku 
súboru, v ktorom si aj Ty nechal kus dobrej roboty, spoznal kama-
rátov a naučil sa mnohé kumšty starých rodičov. Je to príležitosť 
stretnúť sa znovu po piatich rokoch s bývalými členmi a pozrieť si 
program v podaní súčasných členov. 
Týmto Ťa srdečne pozývame na našu spoločnú oslavu dňa 10. de-
cembra 2011 o 16.00 hod. do Miestneho kultúrneho strediska v 
Slovenskej Ľupči.
Ak máš záujem, nahlás písomne návratkou, faxom, e-mailom alebo 
telefonicky svoju účasť do 25. 11. 2011.
Prihlásení si môžu vyzdvihnúť vstupenky v pokladni pred predsta-
vením. Budú rezervované na meno.
Pri tejto príležitosti bude po kultúrnom programe v MKS sláv-
nostné posedenie s hudbou, tancom a občerstvením, pre bývalých 
a súčasných členov, na ktoré Ťa zároveň pozývame. Svoj záujem 
o účasť na slávnostnom posedení potvrď na návratke. 
10.-Eur, na krytie nákladov spojených s posedením, hudbou a občer-
stvením pošli poštovou poukážkou na uvedenú adresu, alebo dones 
osobne na uvedenú adresu, prípadne dones pred predstavením. 
Tešíme sa na Tvoju účasť.

Vedenie DFS Dratvárik

Vážení občania!
Pri príležitosti 25. výročia založenia DFS Dratvárik sa uskutoční 
slávnostný program v miestnom kultúrnom stredisku dňa: 
 8. 12. 2011 o 10.00 hod. pre žiakov základnej školy
 9. 12. 2011 o 17.00 hod. pre pozvaných a verejnosť
 10. 12. 2011 o 16.00 hod. pre bývalých členov
 11. 12. 2011 o 15.00 hod. pre verejnosť 

Súčasní členovia DFS Dratvárik a vedenie vás srdečne pozývajú na 
uvedené predstavenia.
Predpredaj vstupeniek bude 6. a 8. 12. 2011 od 16.00 hod. do 18.00 
hod. v MKS počas nácviku DFS Dratvárik a 1 hod. pred každým 
predstavením. Vstupné 2 Eura/osobu.

Vedenie DFS Dratvárik

Adresa:  Kontakt:
Námestie SNP č. 86 ing. Juraj Dávid
976 13 Slovenská Ľupča 048/472 31 88 (práca, fax)
 048/472 31 02 (práca, tel.)
 0903 805 082 (mobil)
 e-mail: david@kh-kinetic.sk

Dolu podpísaný .............................................................................. adresa ...............................................................................................
........................................................................................................................................ č. tel. ................................................................... 
objednávam na deň 10. 12. 2011 ........... vstupeniek na program DFS Dratvárik. (bývalý člen vstupné zdarma, naviac objednané 
vstupenky á 2.- Eur). Zúčastním sa na spoločenskom posedení (áno/nie) ................
Peniaze prinesiem osobne (áno/nie) .......... do 25. 11. 2011, poslal som poštovou poukážkou na uvedenú adresu dňa ..................
 Podpis



K osočovaniu, osobným útokom a myšlienkam typu „čo asi za to 
dostali“ sa radšej vyjadrovať nebudeme, dokážeme sa povzniesť nad 
plytkosť a jednoduchosť myslenia niektorých spoluobčanov. Každý, 
kto číta s otvorenými očami a pozorne sleduje zasadnutia a jednot-
livé hlasovania, si vytvorí vlastný názor o tom, kto robí pre občanov  
a rozvoj obce, kto proti a komu je to jedno! 
Pre úplnosť a doplnenie faktov uvádzame aj my zopár zaujímavých 
dátumov, aby mal občan – náš volič, reálnu predstavu o tom, ako to 
naozaj bolo a je...:

7. 2. 2011 – predložená na obec žiadosť o vyjadrenie k investičnému 
zámeru veľkopriestorová predajňa potravín
15. 3. – doplnenie žiadosti – nízkopodlažný obytný dom s predaj-
ňou
25. 3. – vystavené PREHLÁSENiE o zastupovaní záujmov COOP 
Jednota Krupina firmou PEPAS, podpísané predsedom predstaven-
stva Júliusom Kvasom (k dispozícii v tlačenej verzii v redakcii Ľup-
čianskych zvestí)

29. 3. – účasť p. Holkovej na zasadnutí OZ + odovzdaná kópia 
prehlásenia COOP-u Jednota
– účasť ing. Solárikovej na zasadnutí OZ – predložený poslancom 
inv. zámer na výstavbu polyfunkčného objektu
– odporučený stavebnou komisiou schváliť zámer
– odporučenie schváliť predaj majetku priamym predajom (podľa 
znaleckého posudku + vyhotovenie ZP a GP pripočítané k cene)
10. 5. – vypracovaný a potvrdený GP zadaný obcou (270 €)
7. 6.  14. 7. – vypracovaný znalecký posudok zadaný obcou (125 €)
28. 7. do 11. 8. – zverejnený zámer obce – predať majetok obce
11. 8. – predloženie cenovej ponuky na nehnuteľnosti 
22. 8. – posedenie – poslanci–petičný výbor
13. 9. – zasadnutie OZ

Nechceme nikoho presviedčaťo tej či onej pravde, chceme len, aby 
si každý z nás, ktorí tu spolu žijeme, vytvoril vlastný názor a vybral 
si z toho to, čo mu vyhovuje.

Vaši poslanci Mgr. Art. Radoslav Solárik, Jozef Polievka


